
ACTA DE LA SESSIÓ PLENÀRIA ORDINÀRIA DE 29 DE MARÇ DE 2007. 
 
 
 
Quan són les 20:30 hores del dijous 29 de març de 2007, es reuneix al Saló d’Actes de 
la Casa Consistorial la Corporació en Ple per celebrar sessió ordinària en primera 
convocatòria. Sota la presidència del Sr. Batle, D. Mateu Ferrà Bestard hi assisteixen els 
següents regidors; Sr. Jaume Munar Ballester per part del PP, Sr. Atanasio del Barrio 
Fabregat per part d’APDC, Sr. Manel Romero Romero, Sra. Bàrbara Bujosa Picornell i 
Sra. Bàrbara Camps Bosch, per part dels Independents per Banyalbufar. 
 
Es troba present la Secretària de la Corporació, la Sra. Sílvia Ripoll Genovart, la qual 
dóna fe de l’acte. 
 
Excusa la seva presència el Sr. Juan Peralta Palmer, d’UM. 
 
El Sr. Batle declara oberta la sessió i passen a tractar-se els següents assumptes dins 
l’ordre del dia: 
 
 
1.- APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (6) sis  vots a favor . 
 
2.- DECRETS I CORRESPONEDÈNCIA. 
 
Es dona compte dels Decrets i de la correspondència més rellevant. 
Entre aquesta correspondència el Batle explica el Recurs de Reposició interposat per 
l’Associació de la 3ª Edat de Banyalbufar, contra el Decret de Batlia de data 21 de 
febrer de 2007, de redistribució dels locals municipals. 
Explica que s’han contestat totes les al·legacions interposades per l’Associació i s’ha 
desestimat el recurs. 
No obstant, posteriorment se’ls ha enviat una carta , la qual llegeix el Sr. Batle i passa a 
formar part integrant d’aquesta Acta, en la que vista l’alarma social creada per aquest 
Decret de redistribució dels locals, se’ls dona a triar entre el local de la Plaça o el de la 
Biblioteca, de manera que el que resti serà atorgat el seu ús als Joves de Banyalbufar. 
EL Batle explica uqe en cap moment s’ha volgut perjudicar a cap Associació, si no tot 
el contrari, ja que es volia atorgar un local més còmode i adient a les necessitats de 
l’associació. Recorda també que l’Ajuntament cedeix l’ús dels locals municipals a les 
Associacions, però en cap cas la propietat dels mateixos. 
Bàrbara Bujosa manifesta la seva conformitat amb el tema de la propietat dels lcoals, ja 
que són municipals i no pertanyen a cap Associació. 
El Batle diu que si no es compleix amb l’ús pel qual es cedeixen els locals, està obligat 
a prendre mesures. En moltes ocasions ha parlat amb l’Associació i no se li ha donat 
l’ús que pertocava. A més , una de les al·legacions de l’Associació ha estat que ha fet 
obres de reforma, etc, la qual cosa no s’ha comunicat a l’Ajuntament i torna a recordar 
que els locals són municipals. 
 
D’altra banda també vol posar en coneixement dels regidors que el passat divendres 23 
de març, es va elevar a escriptura pública la donació del 25% de la Torre des Verger a 



favor de l’ajuntament de Banyalbufar. El Batle va manifestar a la Sra. Cilimingras 
l’agraïment en nom de tot l’ajuntament i el poble de Banyalbufar i expressà que si tenia 
il·lusió per alguna cosa li comuniqués al Batle. La Sra. Cilimingras va dir que li 
agradaria molt tastar la Malvasia de Banyalbufar. Estan tots d’acord en enviar una caixa 
de cada una de les Malvasias que es fan a Banyalbufar a la Sra. Cilimingras com 
agraïment  per la seva actuació. 
Bàrbara Bujosa recorda que al Ple Extraordinari d’agost  quan es va acceptar la donació, 
ja manifestaren  que es podia fer algun tipus de reconeixement , una placa, o alguna 
cosa que perdurés en el temps . Tots estan d’acord en aquest punt. 
 
El Batle també vol comentar al Ple  les actuacions que s’han dut a terme al cementiri, ja 
que també han creat polèmica. El tema és que com tots sabem , ja estava quasi al 
complet i s’havia de començar a buidar per tenir lloc. Era un gran problema perquè el 
reglament de policia mortuòria no daonava cap sol·lució al trasllat de les restes de 
l’ossera a un crematori de Palma, ja que no es podia contactar amb els familiars 
d’aquests difunts. Es va Enviar una carta a la Conselleria de Salut i Consum, explicat la 
situació i sol·licitant una autorització pel trasllat de les restes, però la Conselleria no hi 
veia cap solució  davant la impossibilitat d’obtenir l’autorització dels familiars, així que 
l’Ajuntament ha optat per fer una ossera vertical on s’han disposat aquestes restes de 
l’antic cementiri , on es col·locarà una placa dedicada als avantpassats del poble de 
Banyalbufar. Les restes que s’han tret ara dels nínxols s’han col·locat a l’ossera dins 
caixetes identificades i es té l’autorització signada dels familiars. 
Bàrbara Bujosa diu que és un tema molt delicat , i el Batle contesta que sí, i que per això 
s’ha fet amb tot el respecte i complint amb totes les normes. 
Manel Romero diu que s’hauria de tenir en compte el fet de que actualment hi ha molta 
gent que vol ser incinerada i les urnes ocupen molt de lloc. Per això a lo millor es podria 
fer un columbari. 
 
3.- APROVACIÓ PARTIDA DEL PRESSUPOST REPARACIÓ SA CANALETA. 
 
El Batle explica que va assistir a una reunió pel tema de Sa Canaleta, en la que es va dir 
que hi ha els primers trenta metres de sortida de la canal que es troben en molt mal estat 
i que s’han de reparar. Es va presentar un pressupost i es va convidar a tots els que tenen 
hores d’aigua de Sa Canaleta, des de l’Ajuntament, ja que no estan constituïts amb 
Associació, a una nova reunió. El total del pressupost són 8.015,60 euros i a 
l’Ajuntament , com a titular d’hores d’aigua, ja que té contínuament disposició, li 
pertocaria pagar 1.708,24 euros. 
Manel Romero diu que sortint de la Canaleta hi ha una bifurcació i si fins arribar a 
l’aljub municipal anirà amb vàlvules i entubat. 
El Batle diu que es va proposar a la reunió no deixar cap accés  perquè no es pugui 
maniobrar l’aigua a voluntat de qualsevol. 
Bàrbara Bujosa demana de qui és l’edifici de Sa Canaleta . El Batle respon que és de 
l’Ajuntament. 
Bàrbara Bujosa diu que hi varen fer desastres a aquest edifici altres Consistoris, ja que 
varen omplir de formigó els rentadors , varen tapiar la cova i això és un desastre a un 
lloc tan especial com era La Canaleta. 
 
Es vota la despesa de l’Ajuntament , però puntualitzant que és per aquest cas concret, 
que no pot servir de precedent , ja que aquesta obra és perquè arriba a l’aljub municipal, 



però que en properes obres l’Ajuntament no es compromet a res, si no que s’haurà de 
tornar a valorar ,cas per cas, per part de l’Ajuntament. 
 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (6) sis  vots a favor.   
 
4.- NOMENAMENT DE MATEU FERRÀ COM A REPRESENTANT DE 
L’AJUNTAMENT PER LES PROPERES OBRES DE LA SÈQUIA DE LA FONT 
DE LA VILA. 
 
El Batle explica que ha assistit a una reunió de la Comunitat de Regants de la Font de la 
vila, perquè hi ha un projecte nou de rehabiliitació de les sèquies. El Batle considera que 
si bé les darreres obres que es feren varen tenir un bon resultat , vol proposar un 
seguiment més proper per part de l’Ajuntament en les properes obres. 
Bàrbara Camps diu que hi ha sèquies que varen quedar molt bé després de l’obra, però 
d’altres estan pitjor ara que abans. 
Es proposa anomenar al Batle de l’Ajuntament , o persona en qui delegui com a 
representant davant les possibles converses amb la Comunitat de Regants  o amb la 
Conselleria. 
El Batle diu, a petició de la Sra. Bujosa, que el projecte nou està en fase d’elaboració. 
Es comunicarà a la Comunitat de Regants de la Font de la Vila i a la Conselleria 
corresponent aquest nomenament, i la intenció de l’Ajuntament de participar activament 
amb aquest nou projecte. 
 
Sotmès aquest punt a votació, el resultat fou de (sis) sis vots a favor. 
 
 
5.- PRECS I PREGUNTES. 
 
Bàrbara Bujosa demana còm està el tema del catàleg de camins i el tema des Rafal. El 
Batle respon que ara mateix ja s’està efectuant el treball de camp pel catàleg de camins. 
En quant al tema del Camí des Rafal s’ha sol·licitat un informe a la Conselleria de Medi 
Ambient sobre la titularitat del camí a petició de Toni Reinés. Serà molt útil per 
interposar la via civil per demostrar la titularitat pública del camí. 
El que també és molt important segons el Batle és decidir si s’interposa el recurs de 
cassació per finalitzar la via administrativa, tenint en compte que és molt probable que 
es perdi i es condemnarà en costes a l’Ajuntament. 
El Sr. Romero diu que això ho ha de dir els tècnics. La Secretària respon que els tècnics 
ja han dit que es perdrà i es condemnarà en costes per valor de 6.000 euros més o 
menys. La decisió que s’ha de prendre per tant, és política. 
Bàrbara Bujosa diu que hi ha un senyor, Toni Gorrias , que és un expert en aquest tema 
i seria positiu que es posés en contacte amb Pep Massot, encara que és molt probable 
que ja es coneguin. 
 
Bàrbara Bujosa diu que encara que no hi sigui el Sr. Peralta , voldria demanar pel tema 
de la Biblioteca. 
El Batle diu que s’estan preparant les bases per treure la plaça. 
Bàrbara també comenta l’èxit del recurs interposat contra Antonio Gelabert pel foro de 
Internet, i li dona l’enhorabona, al igual que els altres membres. 



El Batle diu que l’enhorabona és per tots, no només per ell i el Sr. Peralta, ja que amb 
aquesta sentència es marca un límit a la llibertat d’expressió. Es pot fer crítica 
constructiva, donar l’opinió, etc, però el que no es pot permetre és l’insult personal , i la 
falta de respecte i d’educació. 
Bàrbara Bujosa va llegir que li costaria a Antonio Gelabert més o menys uns 12.000 
euros. 
El Batle explica que l’han condemnat a pagar una indemnització de 6.000 i les costes de 
primera instància ,que li sortiran per 6.000 més. El Batle també diu que la indemnització 
és per l’ajuntament, i que se li ha de restar 1.600 euros més o menys de la minuta 
d’advocats. 
 
El Sr. Romero vol demanar a Jaume Munar, com a representant del PP, sobre les 
declaracions fetes pel cap de llista del PP al diari Part Forana, sobre el préstec que té 
l’Ajuntament. 
Diu que a l’escrit , Pere Juan Salleras diu que el préstec que va fer el PP estava quasi 
finalitzat quan van entrar els Independents i en varen fer un de nou. Li demana a Jaume 
Munar que li expliqui aquestes declaracions. 
Jaume mUnar diu que no ho ha llegit i que el Sr. P.J. Salleras no li ha dit res, però que ja 
li demanarà. 
El Sr. Romero també comenta un punt del reglament d’ús del camió de la 
Mancomunitat que diu que si es fa un mal ús del camió el desperfectes que es puguin 
ocasionar seran de càrrec de l’Ajuntament que l’utilitzi en aquell moment, i aquest 
podrà repetir, segons el seu criteri, a l’operari. Diu que l’expressió “segons el seu 
criteri” no li pareix molt encertada. 
El Batle contesta que això és pel supòsit hipotètic de que l’operari que manés el camió 
anés begut o alguna cosa similar i hi hagués un accident. 
Manel Romero també vol fer una reflexió sobre les obres de la carretera , perquè pensa 
que es gestiona el trànsit molt malament. L’ajuntament hauria de parlar amb l’empresa i 
comunicar-los les queixes. Diu que els encarregats de senyalar i gestionar el trànsit no 
es col·loquen on toca i sempre hi ha problemes d’embossos i amb els autocars. Demana 
perquè no es posen semàfors. 
El Batle diu que tenen semàfors a la caseta, però que ara mateix no els poden col·locar 
perquè el camió descarrega i necessita ocupar tota la via i per això no els posen per ara. 
Manel Romero també diu que els operaris aparquen els seus cotxes a les obres i a llocs 
que podrien servir quan es creuen cotxes i autocars o camions. 
El Sr. Romero demana si amb les obres es planteja despenjar tot el cablejat de els 
façanes. 
El Batle diu que l’enllumenat públic no estava previst, però ara ho han canviat i ho 
faran. En quant al de la televisió, ja no queda molt per retirar aquest sistema, i dilluns el 
Batle ha de tenir una reunió i comentarà el de la resta de cables. 
 
El Sr. Romero diu que ja que aquest és el darrer Ple Ordinari de la legislatura, espera 
que la pròxima sigui molt fructífera i es prenguin acords molt favorables pel poble de 
Banyalbufar. 
 
 
El Sr. Batle espera que sigui així i diu que creu que aquesta legislatura ha acabat bé , i 
sobretot tenint en compte que hi havia molta gent que no donava res per aquest equip de 
Govern. 
 



 
No havent més temes a tractar, quan són les 21:30 hores el Sr. Batle aixeca la sessió, de 
la que s’estén la present Acta i de la que jo com a Secretària dón fe amb el vist i plau del 
Sr. Batle. 
 
 
Banyalbufar, 29 de març  de 2007. 
 
V-I-P 
EL BATLE                                     LA SECRETÀRIA 
 
 
 
 
 
 


